

NKUST Celebrates 3rd anniversary

高科大慶祝三週年校慶



National Kaohsiung University of Science and Technology celebrated its 3rd anniversary on December 5, 2020. This year, the anniversary ceremony was jointly held with NKUST Athletic Meet which was postponed from March to December due to the pandemic. The ceremony, therefore, was particularly lively.



高雄科技大學於2020年12月5日舉行3週年校慶活動。今年全校運動會因疫情緣故由3月延至12月，並與校慶活動共同舉行，因此今年典禮特別熱鬧。



英語園地



NKUST traces its origins to a small school that started in 1946 in Qijin (旗津), Kaohsiung City. Originating as a Marine and Fishery Senior Vocational School, NKUST was then elevated as a junior college by the government in 1967. The school underwent another transformation in 2004 when the school's name was changed into National Kaohsiung Marine University. Qijin (旗津) campus has its own dock and the merchant marine training center. In 2018, the National Kaohsiung Marine University merged with National Kaohsiung First University of Science and Technology and National Kaohsiung University of Applied Sciences to establish National Kaohsiung University of Science and Technology.

高科大的起源可以追溯到 1946 年的旗津校區，最初是水產職業學校，爾後於 1967 年升格為專科學校。2004 年學校經歷了另一次轉型，校名更名為國立高雄海洋科技大學。現今旗津校區擁有碼頭，也是商船培訓中心的基地。在 2018 年，國立高雄海洋科技大學與國立高雄第一科技大學、國立高雄應用科技大學合併為國立高雄科技大學。



Vocabulary and phrase

1. lively 精力充沛的；活潑的；愉快的；熱烈的；使人爽快的

【Example】 The island is known for its soft, white sand beaches and lively nightlife.

該島以其柔軟的白色沙灘和熱鬧的夜生活而聞名。

2. pandemic 大流行病

【Example】 The Spanish flu pandemic killed more than 17 million people between 1918 and 1920.

1918 年至 1920 年間，西班牙流感奪走超過 1,700 萬條性命。

3. dock 碼頭

【Example】 Many container ships arrive at this dock every day.

每天都有許多貨櫃油輪抵達這個碼頭。

4. merchant 商人（尤指外貿）批發商

【Example】 In 1633, a merchant in Britain sold the first banana in Europe.

1633 年時，一位英國商人首度在歐洲販售香蕉。

5. marine 與海洋相關的

【Example】 Octopus is one of the most famous marine animals.

章魚是最有名的海洋生物之一。

◎秘書室公關組 許世函副理撰寫
外語教育中心 唐綺霞老師編審